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Zápis z jednání
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 5/2012

konaného dne 20. 6. 2012

Přítomni:

1. Kořínek Jiří 6. Kafoňková Simona

2. Štursová Helena 7. Havlíček Karel

3. Šmardová Hana 8. Bambasová Jaroslava

4. Šajnar Jiří 9. Holík Pavel

5. Hájek Pavel (místopředseda) 10. Kettner Lukáš (tajemník)

Omluveni:

1. Antonín Pavel (předseda) 2. Mojžíš Peter

Hosté:

1.Měrtlová Soňa 5. Nehyba Jan (OSK Pelhřimov)

2. Slavíček Lubomír (Nemocnice Jihlava) 6. Vyletělová Magda (OSK Třebíč)

3. Dvořáková Jana (OSK Jihlava) 7. Maštálka Jan (OSK Havlíčkův Brod)

4. Zedníčková Jana (OSK Jihlava)

Program:

1. Zahájení;

2. Schválení programu;

3. Kontrola zápisu;

4. Onkologické centrum – aktuální stav, výhled do budoucna;

5. Setkání s ČSK;

6. Závěr.

1. Zahájení zasedání
Pavel Hájek, místopředseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina (dále jen „ZdK“), zahájil 
jednání. Přivítal všechny přítomné a hosty. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že komise
je usnášeníschopná.

2. Schválení programu
Pavel Hájek přednesl návrh programu zasedání. Ten byl 7 hlasy schválen.

3. Kontrola zápisu 
K zápisu z minulého zasedání nebyly vzneseny žádné připomínky.
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4. Onkologické centrum - aktuální stav, výhled do budoucna
Lubomír Slavíček seznámil přítomné členy komise s aktuálním stavem onkologického centra 
v Jihlavě. Onkologické centrum úspěšně funguje již šestým rokem. V letošním roce splnilo 
podmínky pro prodloužení platnosti Osvědčení o splnění podmínek poskytování onkologické 
péče nejvyššího stupně na další dva roky. V srpnu roku 2011 byla navázána spolupráce 
s prof. MUDr. Janem Žaloudíkem, CSc. – tvůrcem původní koncepce onkologických center 
v ČR – s cílem zmapovat úroveň, definovat strukturu a popsat možnosti spolupráce pracovišť 
poskytující onkologickou péči v Kraji Vysočina. V této fázi je zpracována struktura 
Komplexního onkologického centra a spolupracujících onkologických pracovišť v Kraji Vysočina. 
Jedná se o materiál, který má sloužit jako podpora nejen pro veřejnost, ale i pro lékaře 
se strukturou onkologické péče – diagnostické i léčebné. Definuje subjekty, které se touto péčí 
zabývají v rámci celého Kraje Vysočina. Takto zpracovaná struktura poskytování onkologické 
péče nebyla dosud popsána žádným jiným vyšším územním samosprávným celkem a v rámci 
České republiky je unikátní. Lukáš Kettner doplnil, že příručka je ve fázi připomínkování a čeká 
se na schválení druhé verze. Dokument bude veřejně přístupný. Lubomír Slavíček dále 
pohovořil o konaném auditu, při kterém bylo zjištěno, že stavy lékařů v nemocnici jsou na hranici 
a v nejhorších případech může dojít i k ohrožení poskytované péče.

Během jednání se dostavily členky komise Simona Kafoňková a Hana Šmardová.

Karel Havlíček vznesl dotaz, zda bude příručka průběžně aktualizována. Lubomír Slavíček 
odpověděl, že ano. Lubomír Slavíček informoval, že v letošním roce končí leasingová smlouva 
na lineární urychlovač a v současné době není jisté, zda se bude moci lineární urychlovač 
i nadále využívat. Pavel Hájek vznesl dotaz na počet pacientů onkologického centra. 
Lubomír Slavíček odpověděl, že na Vysočině se počet pohybuje cca kolem 3600 pacientů. 
Úmrtnost v celé ČR klesá díky kvalitní péči a včasné diagnostice. Pavel Hájek dále vznesl dotaz 
na největší problémy, se kterými se onkologické centrum potýká. Lubomír Slavíček odpověděl,
že centrum se potýká s nedostatkem lékařů a problémy se vyskytují i u přístrojového vybavení 
(lineární urychlovač).

5. Setkání s ČSK
Jan Nehyba informoval o nové sekci určené pro pacienty na webových stránkách ČSK. 
Magda Vyletělová informovala o změně pohotovostních služeb zubních lékařů v Třebíči 
s účinností od 1. 7. 2012. V současné době se stále řeší změna přeregistrací. Změny 
v pohotovostních službách budou zveřejněny v tisku, v nemocnici. Třebíč se potýká s 
nevyhovujícími prostorami a chybějícím rentgenem. Jana Zedníčková informovala členy komise 
o stanovisku ČSK k problematice centrální pohotovosti. Problém je také v tom, že akutní pacienti 
z okolních okresů využívají pohotovosti v Jihlavě. Jana Dvořáková seznámila členy komise 
s počty pacientů, kteří navštívili jihlavskou lékařskou zubní pohotovost. V Jihlavě by měly 
ordinační hodiny na zubní lékařské pohotovosti zůstat ve stávajícím režimu. Velká část 
jihlavských stomatologů jsou v předdůchodovém věku. Požadavek je také na navýšení počtu 
stomatologů, kteří budou mít smlouvu s pojišťovnou VZP. Jan Maštálka řekl, že mohou vyvstat 
problémy s centralizací zubní pohotovosti. Lukáš Kettner doplnil, že kraj nevydal stanovisko ke 
zrušení pohotovostních hodin ve všední dny, situace je stále v řešení. K tématu centrální zubní 
pohotovosti se rozvinula diskuze. Soňa Měrtlová doplnila, že radě kraje bude předložen materiál 
týkající se pohotovostní služby zubních lékařů. V okresech Havlíčkův Brod, Žďár nad Sázavou, 
Pelhřimov a Třebíč bude poskytována v ordinacích jednotlivých poskytovatelů, v okr. Jihlava 
centrálně na adrese Vrchlického 57. Náklady na tuto pohotovostní službu jsou hrazeny v rámci 
stávajícího příspěvku na pohotovostní službu poskytovanou nemocnicím.
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6. Různé
Zasedání Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 6/2012 se uskuteční ve středu 19. 9. 2012
od 16:00 hod., v restauraci Buena Vista v Jihlavě, Třída Legionářů 24, Jihlava.

7. Závěr
Místopředseda poděkoval všem přítomným za účast a ukončil jednání.

Pavel Hájek v. r.
místopředseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina

Zpracovala a zapsala Eva Charvátová dne 3. 7. 2012.




